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Salon Seuraparlamentti 
 

Aika:  To 4.4.2024 klo 17.15-19.15 

Paikka:  Liikuntatoimisto, Perniöntie 7  

Paikalla: Salon Palloilijat/Ilkka Virtanen, Kirjakkalan Alku/ Arto Korpinen, Perniön Urheilijat/Kaisa 

Villa, Salon Vilpas Koripallo/Niko Kallioniemi, Niilin Liljat/Terhi Palenius, Salon 

Viesti/Jenni Sorola ja Antti Mattila, vapaa-aikajohtaja sekä Terhi Sinnelä, sihteeri 

Estyneenä: Särkisalon Urheilijat/Tiina Salminen, Kunnari Salo/Jari Pulli 

 
 

1. Kokouksen avaus 

Kokouksen avasi puheenjohtaja Arto Korpinen. 
 

2. Vapaa-aikajohtajan terveiset ja keskustelu 

Vapaa-aikajohtaja Antti Mattilan terveiset: 1.6. alkaen Terhi siirtyy yhteisökoordinaattoriksi 

(kahden vuoden määräaikaisuus). Sijaisrekrytointi aloitetaan pikimmiten.  
 

Antin alustussanojen yhteydessä käytiin seuraavaa keskustelua:  

• Seuraparlamentin hyödyntäminen varhaisessa vaiheessa päätöksentekoa. 

• Arvokeskustelu / kaupungin avustukset: kaupungin ”tukiviidakko” - kaupungissa on 

eritasoisia avustuksia eri hallintokuntien jakamina.   

• Voisiko olla yksinkertainen tapa jakaa avustuksia, jonka ohjaavuus paranee? Voisiko olla 

esim. liikunnallisuutta ja yhteisöllisyyttä lisäävää? Mitä tavoitteita haettaisiin mahdollisella 

uudistuksella? 

• Yhden vuoden avustusmallista pitää päästä pois, pitää olla pitkäjänteisempää. 

Nykymallissa, kun joudutaan varautumaan pahimpaan, niin pahimmassa tapauksessa 

harrastajien kustannukset nousevat. Kolmen vuoden sykli olisi järkevä avustukseen, mutta 

millä kontrolloidaan, että toiminta jatkuu kolmen vuoden sisällä? 

• Avustusuudistuksen Turun mallissa on toimivia paloja: Suoraan toimintaan kohdistuvaa. 

• Oman toiminnan euroistaminen on haastavaa.  

• Hyvinvoinnin edistäminen liikunnan kautta. 

• Kilpaurheilu, markkinointi, esikuvat, lajivalmennus, huippu-urheiluun tulee toisilta 

paikkakunnilta Saloon lajivalmennuksen ja akatemiatoiminnan piiriin.  

• Kilpaurheilun kustannukset – päättäjät mukaan kuuntelemaan todellisista kustannuksista, 

esim. yksi kilpailumatka.  

 

 



 
 

• Akatemiavalmennus ja tukeminen? Toisen asteen lajivalmennus. Seuraparlamentin jäsenet 

kirjaavat lajivalmennustoiminnasta (yläkoulut, lukiot, ammattikoulu) koonnit (tilasto) ja 

tietojen lähetys vapaa-aikajohtajalle. 

• Matalankynnyksen liikuntatoiminta on yhtä tärkeää.  

• Yllämainituista asioista tulee aihe syksyn Seurailtaan. 
 

3. Seuraparlamentin toimintasuunnitelma 

Seuraparlamentti kirjasi kauden 2024 toimintasuunnitelman 1/2024 kokouksessaan, ja totesi 

että suunnitelma voi vuoden mittaan täyttyä. Seuraparlamentti käy kokouksissaan vuoden aika 

läpi alla kirjaamia asioita ja reagoi ajan tasaisesti eri suunnitelmiin.  
 

• Liikunnan Superlauantai 

Liikunnan Superlauantai Urheilupuistossa 24.8.2024 klo 10-14. Ilmoittautuminen 

lajipisteelle käynnissä: https://forms.office.com/e/JwqBJuYrQ3  
 

Seuraparlamentti kävi läpi vuoden 2023 Liikunnan Superlauantain palautteet ja kirjasi 

muistiin seuraavien kokousten käsittelyyn:  

• QR-koodi kartasta (voi laittaa tarkemmin myös ruokapaikoista)  

• Kulttuurikumppanit 

• Sihteeri selvittää Urheilupuiston ”kahvilayrittäjien” mahdollisuutta tuoda myös ulos 

myyntipisteitä (esim. kasviskeitto, makkara, mehu/kahvi ja pulla). 
 

• Seurailta 

Seuraillan päiväksi sovittiin tiistai 24.9. klo 17.30-20.00 ja illan sisällön suunnittelu 

tarkemmin seuraavissa kokouksissa. Sihteeri selvittää paikan keskustelun pohjalta ja 

illan aihe liittyy talouteen ja avustuksiin.  
 

• Seurafoorumi 

Liikuntapalvelut järjestää liikuntaseuroille suunnatun Seurafoorumin marras-

joulukuussa. Aiheina ovat perinteisesti olleet ajankohtaiset asiat ja Seuraparlamentin 

uusien jäsenten julkistus sekä Seuraparlamentin terveiset. 
 

• Vuoden seuratyöntekijän valinta 

Liikuntaseurat saavat ehdottaa Vuoden seuratyöntekijää Seuraparlamentille viimeistään 

syyskuussa (päivämäärä tarkentuu) ja Seuraparlamentti tekee esityksen Vuoden 

seuratyöntekijästä vapaa-ajan lautakunnalle syksyllä. Vuoden seuratyöntekijä 

julkistetaan Varsinais-Suomen Urheilugaalassa tammikuussa. 
 

Ennakkoinfo on asiasta mennyt seuroille helmikuun ja maaliskuun uutiskirjeissä sekä 

asiasta on ollut jo kaupunkitiedotteessa. Forms-linkki / ehdokas:  

https://forms.office.com/e/t7NLxPCt46  
 

https://forms.office.com/e/JwqBJuYrQ3
https://forms.office.com/e/t7NLxPCt46


 
 

• Seuraparlamentin palkinto Voiton Malja  

Seuraparlamentin nimeämät ehdokkaat julkistetaan marraskuussa ja liikuntaseurat 

saavat äänestää ehdokasta. Kiertopalkinnon saaja voi olla seura, yhteisö, henkilö, 

tapahtuma, työryhmä tai joukkue. Voiton Maljan saaja on tuonut merkittävästi esille 

Saloa tai liikuttanut merkittävästi. Palkinnon saajan valintaan vaikuttaa liikuntaseurojen 

antamat äänet.  
 

Ensimmäistä kertaa jaettavan Voiton Malja -kiertopalkinnon sai Salon Viesti ry. 

Perustelut: Edesmenneen Andi Mwegeranon sydämenasia Andi-Maratonit. Andi-

Maratoneja juostiin Andin järjestämänä 241. Andin muiston kunniaksi Salon Viesti ry 

jatkaa Andin perintöä ottamalla ohjelmaansa Andi-Maratonien järjestämisen. 

Ensimmäinen Salon Viestin järjestämänä oli Andi Mwegeranon muistomaraton 

29.10.2023.  
 

• Wilma Murto -kannustuspalkinto 

Seuraparlamentin tehtävä on joulukuussa esittää yksilöurheilijan ja joukkueurheilijan 

nimet yhteisöpalveluille. 

Kaupunginhallitus on kokouksessaan 18.12.2023 § 395 päättänyt Wilma Murto -

kannustuspalkinnon perustamisesta. Päätöksessä todetaan, että salolaisten 

urheiluseurojen yhteistyöelin Seuraparlamentti kuulee salolaisten urheiluseurojen ja 

muiden salolaisiin urheilijoihin liittyvien toimijoiden ehdotuksia kannustuspalkinnolla 

palkittavista ja tekee palkitsemisesitykset vuosittain kaupungin yhteisöpalveluille 

joulukuun loppuun mennessä. Wilma Murto -kannustuspalkinto nuorelle yksilöurheilijalle 

ja nuorelle joukkueurheilijalle 1000 €. Nuorelle salolaiselle yksilöurheilijalle ja 

joukkueurheilijalle myönnettävä kannustuspalkinto (1000€/henkilö) jo saavutetusta 

menestyksestä sekä kannustimena urheilu-uran jatkamiseen. Valittujen henkilöiden tulee 

sinä vuonna, jota palkitseminen koskee, olla korkeintaan 19-vuotiaita. Perustelluista 

syystä palkinto on mahdollista jakaa myös useammalle taholle. Kannustuspalkinnot 

jaetaan kaupungin vuotuisessa palkitsemisjuhlassa. Yksilösuorituksessa urheilijan on 

oltava tapahtumahetkellä kirjoilla Salossa tai edustettava salolaista seuraa. 

Joukkuesuorituksessa joukkueen on edustettava salolaista seuraa.  
 

• Seuraparlamentin näkyvyys ja hyödyntäminen  

Seuraparlamentin kokouksessa 1/2024 on päätetty:  

Tavoitteena tehdä somesarja, jota jokainen jäsenseura jakaa ja tuo esille vähintään 

omissa sosiaalisen median kanavissa. Muistetaan tykätä/jakaa/kommentoida myös 

muiden seurojen julkaisuja. Somesarjan yhtenä teemana voisi olla ”Miten seura voi 

hyötyä Seuraparlamentista”. Sihteeri on yhteydessä mediapajaan. Seuraparlamentilla on 

jo olemassa oma logo ”Salo liikkuu yhdessä”, jota hyödynnetään viestinnässä, ja 

seuraparlamentin jäsenseurat voivat laittaa logon näkyviin nettisivuilleen ja kertoa näin 



 
olevansa seuraparlamentin jäsenseura. 
 

Seuraparlamentin sihteeri on kysynyt nuorisopalveluiden mediapajalta mahdollisuutta 

auttaa markkinointivideon teossa. Sihteeri laittaa suoraan seuraparlamentin jäsenille 

sähköpostia asian selvittyä. 
 

• Arvokeskustelu liikunnan harrastamisen kustannuksista 

Vapaa-aikajohtajan terveiset Seuraparlamentin 1/2024 kokouksesta: 

Odotuksia sisältävä vuosi tulossa. Seurojen kanssa tehtävä yhteistyö merkittävä.  

Esim. Harrastusten kustannukset puhututtavat. Miten tuki harrastajien suuntaan olisi 

suoraviivaisin? Vapaa-aikajohtajan toive Seuraparlamentille: 1-2 arvokeskustelua vuonna 

2024. Miten harrastusmahdollisuuksia voidaan tasapuolisesti tarjota? Harrastamisen 

kustannukset (välineet, kausimaksut) – mitä pitää tehdä?  
 

Seuraparlamentti kokouksessa 1/2024 keskusteltu:  

o Salossa edulliset hinnat 

o Kartoitetaan seuroilta maksut 

o Harrastajien näkökulma > Isoilla seuroilla jo olemassa olevat kyselyt, entä muut? 

o Arvokeskustelu ensiksi Seuraparlamentin jäsenten toimesta 

 

Seuraparlamentin kokouksessa 2/2024 keskusteltu: 

o Salon profiloituminen liikuntakaupunkina, kaikille mahdollistavana. 

o Peilataan VS liikuntastrategiaan, jossa kaikki liikkuminen on merkittävää ja 

tärkeää.  

o Mitä seurayhteistyömuotoja on, mitä tarvitaan?   

o Kustannukset seurat / harrastajat. 

o Onko lasten harrastamisen hinta ongelma – onko kysytty?  

o Missä seurassa tuetaan vähävaraisia? 

o Vähävaraisilla on väyliä 

o Tunnistettava ongelma: Ohjaaja- ja salivuoropuute 

o Tarkistetaan vapaa-aikajohtajalta tarkemmin arvokeskustelun tavoitteet. 

o Palataan asiaan tulevissa kokouksissa. 
 

• Seuraparlamentin arvot 

Seuraparlamentin arvoja ei ole julkistettu. Korona sotki julkistamisajan ja 

Seuraparlamentti on kokenut, että arvojen päivitykselle voisi myös olla tarvetta. 
 

Otetaan asia edelleen esille seuraavissa kokouksissa ja otetaan asia esille 

Seuraparlamentin järjestämiin arvokeskusteluihin (muistion kohta 1), etenkin kohdan 

”ottamalla yhteinen vastuu liikuntapaikkojen turvallisuudesta ja ohjaajien osaamisesta”, 

jonka sisältö puhutti Seuraparlamentissa seuraavasti: liikuntapaikan turvallisuus, esim. 

uhkaavissa tilanteissa ja rikkoutuneiden välineiden korjaamisaikataulu.  



 
 

Salolaisen urheilun ja liikunnan arvot 

Salolaista urheilua ja liikuntaa pyritään järjestämään  

o asiakaslähtöisesti koko kaupungissa. Seurat ja kaupunki selvittävät yhteistyössä 

urheilun ja liikunnan tarpeet. Missä ja miten salolaiset haluavat liikkua? 

o innostamalla asukkaita rohkeasti liikkumaan kaikkien hyvinvoinnin edistämiseksi ja 

samalla se edellyttää ottamaan yhteistä vastuuta monipuolisten 

liikuntamahdollisuuksien järjestämisestä. 

o ottamalla yhteinen vastuu liikuntapaikkojen turvallisuudesta ja ohjaajien 

osaamisesta. 

o oikeudenmukaisesti ja tasavertaisesti kaikkien asukkaidensa hyvinvoinnin 

lisäämiseen ilman omaa tai seuran edun tavoittelua. 
 

4. Seuraparlamentin sihteerin terveiset 

Seuraava kaupunkitiedote ilmestyy 22.5. (jaetaan myös kesäasukkaille). Lehteen tuleva aineisto 

on lähetettävä sähköpostiosoitteeseen kaupunkitiedote@salo.fi viimeistään 23.4.2023. 
 

5. Kulttuurikumppaneiden terveiset 

Kulttuurikumppanien kokousmuistiot: https://salo.fi/vapaa-aika-ja-

matkailu/kulttuuri/yhteistyo/kulttuurikumppanit/#ac_kulttuurikumppanit%3a+kokousmuistiot+2

024  

Kiertävät kulttuurikahvit Särkisalossa to 16.5. klo 17.30: https://tapahtumat.salo.fi/kiertavat-

kulttuurikahvit-sarkisalossa/  

Kulttuurikumppanien uutiskirje: https://uutiskirje-kulttuuripalvelut.salo.fi/a/s/75494139-

00bd67642f429d0e9bf1166b3e767c99/1812217  
 

6. Muut esille tulevat asiat 

Luontoliikuntamestari Aku Laaksonen aloittaa työssään 18.4.2024. Akulle viesti: Tervetuloa ja 

tervetuloa myös seuraavaan Seuraparlamentin kokoukseen tutustumaan! 
  

Liikuntapalveluiden Kesäopas julkaistu 28.3.2024. 
 

7. Seuraava kokous 

Jäsenet laittavat käsiteltävät asiat sihteerille vähintään 8 päivää ennen kokousta. 

To 13.6. klo 17.00 (kahvit 16.45 alkaen).. 
  

8. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja kiitti osallistujia mielenkiintoisista keskusteluista ja päätti kokouksen klo 19.15. 

 

 

Muistion vakuudeksi 

Terhi Sinnelä 
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